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P r o t o k ó ł    Nr  XXIX/2021 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z  dnia  24  czerwca  2021  roku 

odbytej w sali posiedzeń 
Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  930  do  1130 

 
Otwarcia XXIX sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  
Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach XXIX sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 
podejmowania  uchwał. 

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawił proponowany porządek obrad. 
 

Porządek obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 

   1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
    2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej. 

 
3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Komendant Powiatowy Policji                           
     b/ dyskusja 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku                          
o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz określenia wzoru 
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.  

     a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS                           
                b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XXIX/197/2021  
 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

                b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XXIX/198/2021  
 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2021.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XXIX/199/2021   
 



 

 

2 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu 
Krajeńskim Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIX/200/2021 

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień 

Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Kierownik Referatu RGIiGK            

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIX/201/2021   

 

  10. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  
 

  11. Zamknięcie obrad sesji.    
 
Radni przyjęli przedstawiony porządek obrad jednogłośnie 14 głosami 

za (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na XXIX sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 
obrad.      

 
Ad.2. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z XXVIII sesji 
Rady Miejskiej. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
  

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.4. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
 W/w informację przedstawił Komendant Powiatowy Policji                  
w Sępólnie Krajeńskim – Paweł Zawada.  

 Przedmiotowa informacja – w załączeniu do protokołu z sesji.  
 

Radna Natalia Marciniak zapytała o stałe godziny otwarcia Posterunku 
Policji w Kamieniu Krajeńskim. Temat poruszony został również podczas 
posiedzenia komisji. Podkreśliła, że mieszkańcy często zgłaszają, że 

posterunek jest zamknięty kiedy chcą coś załatwić. Problemem jest brak 
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stałych godzin otwarcia posterunku. Poprosiła o wyznaczenie chociaż 

jednego dnia w tygodniu, w którym taki dyżur w określonych godzinach 
byłby pełniony.   

 
Komendant Powiatowy Policji Paweł Zawada podkreślił, że w poniedziałek 
jest obecny kierownik posterunku. Poinformował, że postara się, aby został 

wyznaczony jeden dzień w tygodniu na przejęcie interesantów, tak jak kiedyś 
odbywało się to w Urzędzie Miejskim w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Radny Bogdan Januszewski nawiązał do sprawy zabójstwa sprzed 18 lat. 
Zwrócił uwagę na to, że sprawca został ustalony, ale już nie żyje.  

 Poprosił również o wyjaśnienie na czym polega dodatkowy patrol 
policji.  
 

Komendant Powiatowy Policji Paweł Zawada podkreślił, że sprawa zabójstwa 
prowadzona była przez funkcjonariuszy policji w Bydgoszczy. Sprawca został 

ustalony. Komendant nie może zdradzać szczegółów sprawy.  
 Ponadto poinformował, że policjanci mają możliwość przyjścia na 
dodatkową służbę i nie jest to służba, którą policjanci tradycyjnie pełnią.     

 
Radny Sebastian Skaja nawiązał do poprzednich godzin przyjmowania 
interesantów. Podkreślił, że dyżur pełniony był do godziny 14, a większość 

osób w tym czasie jest w pracy. Stwierdził, że lepiej byłoby, aby odbywało się 
to w godzinach późniejszych.  

 
Komendant Powiatowy Policji Paweł Zawada odpowiedział, że postara się, aby 
dyżury odbywały się w późniejszych godzinach.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za 
przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński, a następnie przystąpił do następnego punktu obrad.  
 

Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonała zastępca Dyrektora Miejsko – 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Beata Błoch. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr XXIX/197/2021 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 czerwca 2021 roku w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz określenia wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
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Uchwała Nr XXIX/198/2021 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 czerwca 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.7. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn. 

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr XXIX/199/2021 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 czerwca 2021 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2021, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn. 

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr XXIX/200/2021 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 czerwca 2021 roku w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim Spółka            
z ograniczoną odpowiedzialnością, podjęta została 12 głosami za, przy                 
1 głosie przeciw (N. Marciniak) i 1 głosie wstrzymującym się (S. Skaja).   
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.9. Wprowadzenia do tematu dokonał Kierownik Referatu RGIiGK – 

Andrzej Mazur.  
 

Radna Natalia Marciniak zapytała o decyzję czy mieszkańcy w 100% dostaną 
dofinansowanie. Podkreśliła, że cieszy się, że tych wniosków jest tak dużo              
i zaczęło się coś dziać w tym zakresie. Zapytała czy wszystkie wnioski 

zostaną w 100% rozpatrzone pozytywnie.  
 
Kierownik Andrzej Mazur poinformował, że WFOŚiGW rozpisał program, ale 

nie było jeszcze rozstrzygnięcia. W momencie podpisania umowy będzie 
można przystąpić do weryfikacji wniosków. We wniosku zapisana została 

kwota 70.000 zł.    
 

Radna Natalia Marciniak zapytała kiedy można spodziewać się rozpatrywania 

poszczególnych wniosków.  
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Kierownik Andrzej Mazur poinformował, że na początku lipca powinna zostać 

podpisana umowa z WFOŚiGW. Wówczas zostanie rozpisane zapytanie 
ofertowe, przetarg na obsługę tego zadania.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podkreślił, że azbestu jest 
dużo, a zmienić pokrycie dachowe to jest duży koszt.  

 
Kierownik Andrzej Mazur stwierdził, że jesteśmy w UE i należy przestrzegać 
dyrektyw unijnych. Podkreślił, że chodzi nie tylko o płyty azbestowe, ale 

również rury.    
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr XXIX/201/2021 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 czerwca 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński, 
podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.10. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  

 
Radna Sabina Lubińska zgłosiła sprawę wyznaczenia bezpiecznego przejścia 

przez drogę krajową w kierunku cmentarza w Zamartem. Podkreśliła, że 
brakuje fragmentu chodnika. Zapytała czy coś ustalono w tej sprawie.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że odbędzie się spotkanie, 
podczas którego zostanie poruszony ten problem.  
 

Radna Sabina Lubińska zwróciła również uwagę na przystanki autobusowe 
oraz usytuowane przy nich, pełne śmieci pojemniki. Podkreśliła, że nie jest to 

tylko problem w miejscowości Zamarte. Dotyczy to również przystanków 
usytuowanych przy trasie Zamarte – Kamień Krajeński. Zaproponowała 
szukanie innego sposobu na rozwiązanie tego problemu np. opróżnianie 

pojemników przez ZGKiM Sp. z o.o.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że jest z tym problem. Pojemniki 
należą do poszczególnych wsi. Każdy ponosi opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, a zatem odpady można zabierać do siebie, a nie 

zostawiać przy przystankach.  
 
Następnie radna Sabina Lubińska nawiązała do złożonego tydzień wcześniej 

wniosku dotyczącego duplikatu wniosku w sprawie dotacji na oczyszczalnię 
w Zamartem.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zostanie to skonsultowane              
z Radcą Prawnym Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim.     
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Radny Sebastian Skaja zapytał czy są podejmowane działania w sprawie 

RIPOK-u w powiecie.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że działania te rozpoczynają się od 
Marszałka. Jesienią będzie rozpatrywany Program zagospodarowania 
odpadów komunalnych. Jest nadzieja na utworzenie RIPOK-u w Powiecie 

Sępoleńskim. Byłyby to koszty dla samorządu. Będzie to wszystko 
rozpatrywane przez zarząd województwa.  
 

Następnie radny Sebastian Skaja przekazał prośbę mieszkańców                     
z miejscowości położonych przy drodze krajowej nr 25 dotyczącą 

oczyszczenia poboczy z traw, celem zwiększenia bezpieczeństwa. Dotyczy to 
również ścieżki Kamień Krajeński – Orzełek.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że sprawę tę poruszał już radny 
Foleżyński z Orzełka. Temat omówiony zostanie podczas poniedziałkowego 

spotkania.  
 
Radny Sebastian Skaja poruszył również temat rekultywacji składowiska 

odpadów w Kamieniu Krajeńskim. Podkreślił, że liczba ciężarówek 
dowożących odpady została już przekroczona 10-krotnie. Stwierdził, że za 
każdym razem jest informacja, że nachylenie nie jest takie jak być powinno. 

Podkreślił, że przykre jest to, że mieszkańcy są okłamywani. Podane były już 
3 czy 4 terminy zakończenia dowożenia odpadów. Według radnego firma 

GEOTRANS działająca tyle lat na rynku wie ile trzeba przywieźć materiału. 
Podkreślił również, że „pod wysypiskiem, z tyłu” znajdują się żyły wodne,               
z których wiele lat temu pobierana była woda dla zwierząt gospodarskich. 

Woda ta nie została w żaden sposób zabezpieczona. Ponadto mieszkańcy 
martwią się, że zostanie zniszczony płot, aby dowieźć jeszcze kilka tirów 
materiału. Stwierdził, że mieszkańcom jest przykro, że nikt nie pofatygował 

się, aby sprawdzić co tam tak naprawdę się dzieje. Radny wspomniał             
o nieprzyjemnym zapachu, który unosi się w powietrzu. Poprosił o informację 

dotyczącą podania terminu (daty) kiedy te materiały przestaną być zwożone. 
Radny twierdzi również, że jeżeli nie zostaną zabezpieczone żyły wodne to 
może dojść do skażenia wód gruntowych.    

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że woda pobierana jest do badań. Są 

ujęcia, które muszą być cały czas kontrolowane. Poinformował również                 
o zbiornikach odciekowych na wysypisku. Podkreślił także, że nie ma 
informacji na temat istnienia wód powierzchniowych w tym miejscu,                

w postaci jakiegoś ujęcia wody. Do okolicznych gospodarstw została 
doprowadzona woda około 25 lat temu.  
 

Radny Sebastian Skaja zapytał kiedy skończy się dowożenie materiału na 
wysypisko. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jest to już na ukończeniu. 
Teren jest przygotowywany pod zasiew trawy. Podkreślił, że z rozmów               

z mieszkańcami ul. Sieniewicza, Matejki nie wynika, aby te zapachy były aż 
tak uciążliwe.  
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Następnie poproszono o zabranie głosu Prezesa ZGKiM Sp. z o.o. Łukasza 

Krawczyka.  
 

Prezes Łukasz Krawczyk potwierdził, że przekazywał informację o około           
2-tygodniowym okresie zwożenia odpadów w ramach rekultywacji. Podkreślił, 
że nie chciał nikogo wprowadzać w błąd, ale okazało się, że brakuje jeszcze 

materiału. Wspomniał, że informował o formowaniu kwatery składowiska. 
Podkreślił, że należy dowieźć materiał w miejsce gdzie był on wysypywany. 
Prace zostały wykonane w sposób dokładny. Prezes przeprosił za przekazaną 

wcześniej informację na temat dowozu odpadów. Podziękował za cierpliwość   
i za zaufanie. Stwierdził, że jest to trudny temat, ale rekultywacja 

składowiska i tak nie ominęłaby gminy. Zwrócił uwagę na element 
finansowy. Podkreślił, że przedstawiciel firmy GEOTRANS nie mógł być 
obecny na sesji, ale można zorganizować spotkanie z jego udziałem celem 

wyjaśnienia wszystkich spraw.  
 

Radny Sebastian Skaja stwierdził, że firma z wieloletnim stażem na rynku 
nie potrafi określić kiedy zakończy się dowożenie odpadów, a w gminie nikt 
się tym nie interesuje. Według radnego Pan Burmistrz uważa, że zapach nie 

jest taki straszny, a niektórzy mieszkańcy przesadzają. Stwierdził, że nie ma 
nowych informacji i można spodziewać się, że mieszkańcy będą blokować 
drogę. Podkreślił, że rozmawiał z mieszkańcami ul. Dworcowej, Sienkiewicza, 

Topolowej, Matejki i Strzeleckiej – wszyscy czują nieprzyjemne zapachy                   
i czekają aż to się skończy. Od jesieni radni nie mogą dowiedzieć się kiedy to 

wszystko się zakończy.  
 
Radna Natalia Marciniak poprosiła Prezesa ZGKiM Sp. z o.o., aby nie 

deklarował terminu jeżeli nie jest to pewne. Podkreśliła, że frustracja rośnie,                      
a spotkanie z przedstawicielem GEOTRANS-u już dawno powinno się odbyć. 
Stwierdziła, że Prezes jest „między młotem, a kowadłem”. Uważa, że to 

przedstawiciel GEOTRANS-u powinien zadeklarować kiedy to się skończy. 
Radna ma żal do Pana Burmistrza, że nie było z jego strony interwencji                

w przedmiotowej sprawie. Zapytała czy odbyło się spotkanie                             
z przedstawicielem GEOTRANS-u na ten temat. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że było takie spotkanie.  
 

Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że Pan Burmistrz powinien naciskać 
na przedstawiciela firmy odnośnie terminu. Stwierdziła, że jeżeli Pan 
Burmistrz ma wątpliwość odnośnie tego czy „śmierdzi” to może zorganizować 

spotkanie z mieszkańcami osiedla Sienkiewicza, którzy wypowiedzą się w tej 
sprawie.         
 

Prezes Łukasz Krawczyk potwierdził, że niepotrzebnie padła deklaracja 
odnośnie terminu. Przeprosił za informację. Nie miał nic złego na myśli. 

Podkreślił, że przesunięcia terminu spowodowane były niekorzystnymi 
warunkami atmosferycznymi w okresie zimowym. W tym czasie nie były 
wykonywane żadne prace.  
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Radny Sebastian Skaja stwierdził, że współczuje Prezesowi, że musi bronić 

tego co nie zostało dopilnowane ze strony gminy.   
 

Prezes Łukasz Krawczyk podkreślił, że z każdej strony jest dobra wola.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak stwierdził, że 

przedstawiciel firmy GEOTRANS powinien być na sesji i wyjaśnić sprawę. 
 
Prezes Łukasz Krawczyk poinformował, że w dniu wczorajszym otrzymał 

wiadomość, że przedstawiciel firmy z przyczyn osobistych nie może być 
obecny na sesji.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podkreślił, że obecność 
przedstawiciela firmy była ważna dla radnych.  

 
Radny Piotr Łukarski zapytał o place zabaw w Jerzmionkach i Obkasie. 

Decyzja miała być w czerwcu. Radny chciałby dowiedzieć się jak wygląda 
sprawa dofinansowania.   
 

Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur poinformował, że złożone są 
wnioski na 3 place zabaw: Jerzmionki, Nowa Wieś i Obkas. Wnioski należy 
złożyć do 5 lipca w sekretariacie stowarzyszenia „Nasza Krajna”.  

 
Radny Piotr Łukarski stwierdził, że otrzymał informację, że rozstrzygnięcie 

będzie w czerwcu. Poprosił o wiarygodne informacje.  
 
Kierownik Andrzej Mazur zapytał kto udzielił radnemu takiej informacji. 

 
Radny Piotr Łukarski odpowiedział, że rozmawiał z Panią Natalią 
Szczepańską.  

 
Kierownik Andrzej Mazur stwierdził, że po sesji Pani Natalia udzieli 

informacji. 
 
Radny Jarosław Dobek poruszył sprawę wywozu nieczystości ciekłych. 

Zmieniły się zasady i brane pod uwagę ma być średnie zużycie na 1 osobę 
zamieszkującą daną posesję. Mieszkańcy uważają, że jest to dla nich 

krzywdzące, ponieważ zużywają dużo mniej wody i ścieków również jest 
mniej niż wynika to z rozporządzenia. Stwierdził, że w Regulaminie 
uchwalonym w 2019 roku znajduje się taki zapis więc Pan Prezes mógł z tego 

skorzystać. Zapytał czy taryfa jest liczona rzeczywiście według ilości 
mieszkańców zamieszkujących, niezależnie jaka jest odległość od 
oczyszczalni ścieków, czy może jest to w jakiś sposób uśrednione. Zwrócił się 

również do mieszkańców informując, że taryfy zatwierdzane są przez 
Dyrekcję Regionalną Wód Polskich. Rada nie ustala wysokości tych taryf. 

Zapytał również czy jest możliwość zmiany zasad na korzystniejsze dla 
mieszkańców. Poprosił także o wcześniejsze informacje, ponieważ pojawiło 
się zaskoczenie i oburzenie w związku z całą sytuacją.    
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Prezes Łukasz Krawczyk podkreślił, że należy pewne rzeczy 

usystematyzować. Jeżeli jest mowa o wniosku taryfowym i całym procesie 
wniosku, który jest rozpatrywany przez Regionalnego Dyrektora Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku, to chodzi tylko o tych odbiorców, którzy są 
podłączeni do sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej. Od 3 czerwca 
weszła nowa taryfa, która została zatwierdzona przez Wody Polskie na okres 

kolejnych 3 lat. Jeżeli chodzi o osoby, które nie są podłączone do sieci 
kanalizacji sanitarnej, mają obowiązek opróżnić zbiornik, tak aby nie był on 
przepełniony. Musi być podpisana umowa na korzystanie z tych usług oraz 

potwierdzenia, które świadczą o tym, że właściciel z tych usług korzysta 
(faktury). W taki sposób zostały wprowadzone rozliczenia tej usługi. Według 

Prezesa powinno być tak, że ilość wody zużywana przez odbiorcę powinna 
mieć odzwierciedlenie w ilości ścieków. Ustalona została norma. Dla 
obszarów, które nie są zurbanizowane, nie są wyposażone w sieć kanalizacji 

sanitarnej przyjęta jest wartość 2,4 m3 od osoby. Podpisanych zostało 150 
umów. Prezes podkreślił, że jest to trudny temat na terenie całego kraju. 

Każda gmina na swój sposób próbuje walczyć z tym problemem. Ponadto 
zaznaczył, że do tej pory tylko około 10% mieszkańców wykonywała ten 
obowiązek. Z resztą był problem. Odnośnie propozycji wspomniał, że 

ewentualnie można by wykonywać rozliczenie według wskazań wodomierza 
głównego.  
 

Radny Jarosław Dobek poprosił o uściślenie informacji na temat ilości osób  
i odległości od oczyszczalni.  

 
Prezes Łukasz Krawczyk odpowiedział, że stawka jest jednakowa.  
 

Radny Jarosław Dobek stwierdził, że jest to sprawiedliwe, ponieważ 
niezależnie od tego kto gdzie mieszka każdy ma podobne warunki bytowania.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak wspomniał, że Pan Prezes 
nie powiedział, iż załącznikiem do umowy jest oświadczenie, które należy 

podpisać, a w Regulaminie tego nie ma.  
 
Prezes Łukasz Krawczyk poinformował, że oświadczenie dotyczy ilości osób 

na nieruchomości i normy wynikającej z rozporządzenia. Bez takiej wiedzy 
nie ma możliwości podpisania umowy. Jest to integralna część umowy i nie 

ma obowiązku wpisywania tego do Regulaminu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak zwrócił uwagę na koszty 

dla gospodarstwa domowego wynikające z opłat za wywóz nieczystości 
płynnych oraz za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
 

Prezes Łukasz Krawczyk odpowiedział, że będzie to różnica dla osób, które 
uchylały się od tego obowiązku.  

 
Radna Sabina Lubińska zapytała na jakim etapie jest projekt ścieżki 
rowerowej Kamionka – Zamarte.  
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Kierownik Referatu RGIiGK Andrzej Mazur poinformował, że projekt jest 

złożony na pozwolenie na budowę. Wspomniał o 4 poprawkach. Według 
Kierownika za 30 dni powinno być pozwolenie na budowę. Następnie 

zostanie to przekazane Pomorskiej Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                 
i Autostrad. Podkreślił, że jest to ważna inwestycja. Wspomniał również, że 
przesunięcia spowodowane są m.in. pandemią, uzgodnieniami.  

 
Radny Sebastian Skaja w związku ze zbliżającym się zakończeniem roku 
szkolnego podziękował wszystkim nauczycielom m.in. za naukę zdalną, 

rodzicom, którzy przez 1,5 roku stali się nauczycielami we własnych domach. 
Nie było to łatwe, ponieważ rodzice nie są do tej roli przygotowani. 

Podziękował również uczniom, którzy podołali obowiązkom. Podkreślił, że              
z wszystkich jest dumny. Sygnalizował również, aby nie bać się prosić                  
o pomoc. Pandemia na różne osoby wywarła różny wpływ. Od tego są 

odpowiednie instytucje, aby pomagać. Wyraził nadzieję, że zarówno rok 
szkolny jak i wszystkie sesje Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim będą 

odbywały się stacjonarnie.  
     
Ad.11. Zamknięcie obrad sesji.    

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              
XXIX sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 

przybycie. 
 

Na tym obrady XXIX sesji zakończono.   
 
 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                                Rady Miejskiej 

 /-/ Izabela Turzynska 

                                                              /-/ Kazimierz Warylak  


